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Verslag van het Bestuur

Bestuur

In het verslagjaar hee  het bestuur vier keer vergaderd, waarvan 1 bijeenkomst en 3 keer online. 

Op 28 mei van het verslagjaar werd – voor zover bekend – voor het eerst sinds de oprich ng een 
digitale ledenvergadering gehouden, waaraan 31 leden hebben deelgenomen. Op deze wijze kon de 
dringend noodzakelijke benoeming van de penningmeester en het bestuurslid voor de excursies 
plaatsvinden.

Van bestuurslid Henk Hengeveld werd  afscheid genomen in de Wintervergadering. Onder 
dankzegging voor zijn werk in zijn bestuursperiode en de originele excursiebestemmingen die hij wist 
te vinden.

Raad van Advies

In de ledenvergadering werd de uitbreiding van de Raad van Advies goedgekeurd. Toegetreden zijn 
Prof. Johan de Haan en Philip de Haseth Möller, waarmee een verbreding van kennis op het gebied 
van de beeldende kunst en toegepaste kunst werd gerealiseerd. Dit ondersteunt onze Vereeniging in 
de vraagstukken die zich bij onze collec e voordoen op het gebied van restaura e, beheer en 
onderzoek. 

De Raad van Advies is in het verslagjaar niet samengekomen. Met de Raad is afgesproken, dat een 
adviesvraag in voorkomende gevallen ook aan individuele leden van de Raad kan worden voorgelegd, 
naar gelang het kennisgebied. In het verslagjaar is daar meerdere keren dankbaar gebruik van 
gemaakt.

Comite van aanbeveling

Het lidmaatschap van ons comité van aanbeveling, dat samengesteld was uit de burgemeesters van 
Deventer, Enschede, Kampen en Zwolle is voor allen door het aflopen van hun ambtstermijn in de 
afgelopen periode tot een eind gekomen. Het bestuur zal de nieuw benoemden burgemeesters na 
hun inwerkperiode benaderen voor deelname. Dr. Onno van Veldhuizen hee  te kennen gegeven ook
in zijn huidige func e als staatsraad belangstelling te hebben om weer toe te treden.
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Vergaderingen en ac viteiten

Zomervergadering en wintervergadering 2021

Door de maatregelen rond het coronavirus hee  de statutaire jaarvergadering digitaal op 28 mei 
2021 plaatsgevonden, waarbij de jaarverslagen en de financiële verslagen  over de Vereenigingsjaren 
2019 en 2020, na het verslag van de kascommisie, zijn goedgekeurd.

Het bleek mogelijk een middagbijeenkomst in het kader van de Wintervergadering 2021 te houden bij
De Museumfabriek te Enschede op 29 oktober. Na een kort exposé van de voorzi er over de stand 
van zaken in onze Vereeniging, hebben  twee sprekers een voordracht gehnouden over het 
onderwerp Monumentale Bomen.

Links onze voorzi er, rechts drs. Edwin Plokker namens De Museumfabriek

De hernieuwde bruikleenovereenkomst  van de Xylotheek die wij in bruikleen hebben gegeven aan 
het museum werd getekend, waarna de Xylotheek in de vaste opstelling werd bekeken.
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144 boeken over boomsoorten, uitgevoerd in het betreffende hout

Collec es

Collec e Vereeniging tot beoefening van Overijsselsch Regt en Geschiedenis

Landgoed Boschwijk (1e kwart 19e eeuw) , door Louis Rhijnvis Feith (1783-1845) 

In verband met de slui ng van het Stedelijk Museum Zwolle zijn in 2018 het onroerend goed en de 
collec es die eigendom waren van het SMZ overgedragen aan de gemeente Zwolle en hee  de 
Gemeente Zwolle de voorwerpen die in het museum aanwezig waren aan het Historisch Centrum 
Overijssel, nu genoemd Collec e Overijssel (CO), in beheer gegeven. Daatoe behoort ook de VORG-
collec e, die in afwach ng van een nadere regeling ondergebracht is in een kunstdepot in Zwolle. De 
gemeente hee  de kosten van transport, opslag en verzekering voor haar rekening genomen.

Ook in 2021 is het team van CO druk bezig geweest met het inventariseren en fotograferen van de 
collec estukken. Een aantal van deze a eeldingen konden we al op onze website laten zien.

Bij deze willen we onze erkentelijkheid uitspreken voor het noeste werk dat door het team van CO is 
verricht.

Het inventariseren hee  vertraging opgelopen door de corona-maatregelen, maar zal in 2022 worden
voortgezet. Daarbij is gebleken dat circa 1.200 objecten uit het SMZ geen duidelijke herkomst of 
verwervingsdocumenta e hebben, dan wel ongenummerd waren opgeslagen. De Vereeniging moet 
in 2022 bezien of zij die objecten, die op basis van een eerdere afspraak aan haar toegewezen zijn,  
na voorafgaande inspec e en beoordeling daadwerkelijk aan haar collec e zal toevoegen.
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Inmiddels is er een regulier overleg tussen CO en VORG, waarbij allerlei prak sche kwes es die bij de 
inventarisa e naar voren komen worden besproken. 

Belangrijk in 2021 waren de beoogde restaura es van schilderijen en andere objecten, die in ANNO 
Museum in de maak te Zwolle in de tentoonstelling zullen worden opgenomen.

Van onze zijde is veel werk geleverd voor de beoogde restaura es van schilderijen en objecten. Deze 
zijn door ons voorafgaand aan en na uitvoering van de werkzaamheden beoordeeld. Daarnaast hee  
de Vereeniging Collec e Overijssel ten behoeve van een verantwoorde conservering en presenta e 
geadviseerd over de behandeling.

De zogenaamde doordrinkbeker uit Vollenhove werd weer voorzien van het ontbrekende handvat 
(links op de foto) 

Contractuele regeling

Het afgelopen jaar is er overleg gevoerd met de Gemeente Zwolle over de toekomst van de collec e 
en het beheer daarvan. Daardoor bleek het mogelijk een intensievere samenwerking voor wat betre
de collec eregistra e op gang te brengen. 

Zo is op die wijze door ons een Kijkboek Stadgezichten Zwolle geproduceerd, dat een overzicht gee  
van de schilderijen over Zwolle (34 in totaal) die in onze collec e aanwezig zijn. Verder is een tweetal 
videoclips opgenomen over objecten in het depot, waaraan het team van CO hee  meegewerkt. Deze
zijn te zien op onze website.

De verwach ng is dat in 2022 een (formele) afronding van de inventarisa e- en registra efase met de
Gemeente Zwolle tot stand kan komen, waarin de collec e aan ons opgeleverd zal worden. Die zal 
dan op grond van een nieuwe beheersovereenkomst door CO worden beheerd.
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Athenaeumbibliotheek Deventer

In het verslagjaar kon door de omstandigheden weinig voortgang worden geboekt in het overleg met 
de Athenaeumbibliotheek. Omdat door opheffing van de afzonderlijke catalogus van de 
Atheaeumbibliotheek in 2020 voor ons geen duidelijk overzicht van onze collec e meer voorhanden  
is, hee  de AB overleg met derden opgestart om de gegevens van onze collec e in leesbare digitale 
vorm te reconstrueren. 

In 2021 was de verlenging van de bruikleenovereenkomst aan de orde; van onze kant werd besloten 
deze niet te verlengen. Deze dateerde inhoudelijk van 1985, en sloot onvoldoende aan op rechten op 
digitalisering en verspreiding van gegevens. Het is de bedoeling een nieuwe bruikleenovereenkomst 
tot stand te brengen zodra onze catalogus weer op orde is. De boeken blijven in afwach ng daarvan 
in het depot van de bibliotheek.

Verder is besproken de vanaf 1985 bestaande verkoopfunc e van de Athenaeumbibliotheek voor een
aantal uitgaven te beperken. Indien uitgaven digitaal geraadpleegd kunnen worden en bij de 
bibliotheek in te zien zijn, zullen deze niet meer aan derden ter verkoop worden aangeboden. Verder 
zal waar mogelijk de overtollige voorraad afgebouwd worden.

Provinciaal Depot voor Bodemvondsten Overijssel A.D. Verlinde

Door de beperkte mogelijkheden voor onderzoek aan onze collec eregistra e is er dit verslagjaar 
geen voortgang geboekt om deze weer op orde te krijgen. De verwach ng is nu eind 2022 tot een 
defini eve collec elijst te komen.  

Bruiklenen

Objecten in bruikleen geven is een goede manier om deze onder de aandacht te brengen. In het 
afgelopen jaar is het mogelijk gebleken een aantal objecten uit te lenen. Een aantal nomen we 
hieronder

De fagot uit Vollenhove uit circa 1750

Deze is nu voor de periode van vijf jaar in bruikleen bij een ambachtelijke fagotbouwer, die bezig is 
daarvan een replica te maken. Onze fagot is door vervorming van het hout en de gaatjes van 
houtwormen niet meer te bespelen. Als bouwer van instrumenten voor authen eke uitvoeringen is 
de fagotbouwer sterk geïnteresseerd in de klank die dit exemplaar moet hebben gehad en wil deze 
weer hoorbaar maken. Hij werkt daarvoor samen met de Italiaanse solo-fago st Sergio Azzolini.

De zandloper uit Genemuiden

Een viraal media-bericht in de zomer van 2021: de zandloper van Genemuiden na 130 jaar weer 
teruggevonden. Door een vraag van een onzer leden uit Genemuiden konden we de zandloper in 
onze collec e terugvinden. Omstreeks 1890 in de collec e terechtgekomen, maar ongenummerd 
bewaard, was deze in de vergetelheid geraakt. De zandloper werd gebruikt om de preek van de 
dominee qua jdsduur binnen de perken te houden, volgens de regels van de Synode van Dordrecht. 
De kerk te Genemuiden is in 1882 door brand verwoest, maar de zandloper is er nog. Nu te zien in de 
tentoonstelling van de Vrienden van Oud-Genemuiden.
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Het doopvont te Bentheim

Dit exemplaar bevindt zich al enige jd in het Sandsteinmuseum te Bentheim. 

De bruikleenovereenkomst is vernieuwd en het doopvont is voorwerp van regionaal onderzoek naar 
deze zandstenen doopvonten.
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Overijsselse Historische Bijdragen

De redac e is erin geslaagd een mooi themanummer over “Overijsselaars buiten de landsgrenzen” te 
realiseren, met vele verrassende bijdragen. 

Het bestuur is de redac e zeer erkentelijk voor de geleverde inspanning en het resultaat van hun 
werk en dat van de auteurs.

Het is goed ons nog eens te realiseren, dat de Overijsselse Historische Bijdragen vrijwel het enige 
medium vormt voor publica e van ar kelen over inhoudelijk sterk onderzoek door lie ebbers van de
Overijsselse geschiedenis. 

Het eerste exemplaar van de Overijsselse Historische Bijdragen, 136e stuk 2021 werd  overhandigd 
aan de burgemeester van Enschede, Dr Onno van Veldhuijzen. Voor de Vereeniging waren daarbij 
aanwezig  bestuurslid Lolke Folkertsma (midden) en lid van de Raad van Advies Hugo Repelaer van 
Driel.

 

9



Website en digitale communica e

Op onze website blijkt een constante belangstelling voor het onderdeel Publica es/ Verslagen en 
Mededeelingen, wat ook blijkt uit vragen die wij via de website ontvangen. Er bestaat behoe e aan 
het raadplegen van onze oude jaargangen. De toegankelijkheid daarvan via het archiefsysteem van 
Collec e Overijssel blijkt in de prak jk minder gebruiksvriendelijk, maar we konden de vragenstellers 
van de gewenste informa e voorzien. 

Omdat er ook er vraag is naar onze reeks Stads- en Markeregten, is in het verslagjaar gestart met het 
beschikbaar stellen van downloads van gescande exemplaren. Van de Stadregten zijn  er nu 11 
beschikbaar, van de Dijkregten 3 en van de Markeregten 13. 

In de reeks Werken zijn 15 boeken te downloaden, en in de categorie Overige Pubica es 9 boeken. 

De nieuwsbrief verscha e ons het middel de leden te informeren over nieuws, waarvan 12 berichten 
op onze website werden geplaatst.

Leden

Het aantal leden ging in het verslagjaar enigszins terug van 375 naar 374. Er waren 11 nieuwe 
aanmeldingen voor het lidmaatschap en 12 beëindigingen, waarvan 5 door overlijden.

Zwolle, 2 mei 2022
Het Bestuur, 

jhr. mr C.A. de Beaufort , voorzi er
jhr. drs. F.W.W.H. van Coeverden, secretaris
drs H.C.J. de Keijzer, penningmeester
drs. L. Folkertsma
F.W. Schuitemaker BSc
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